



ကညီဂံခိာ်ထံးပိာ်မုာ်ပုာ်ဘျားစဲ
 Karen Grassroots Women Network
 Email: KGWN2018@gmail.com

စတုတ္ထအကြိမ် ကရင်အမျိုးသမီးများ နီးနှောဖလှယ်ပွဲ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၂၀၁၉ခု၊ အောက်တိုဘာလ ၂၈ရက်။

စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ကရင်အမျိုးသမီးများ နီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ဖားအံခရိုင်၊ လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်ရှိ လေးဝါးနေရာ၌ ၂၀၁၉ခု၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ရက်နှင့် ၂၆ရက်နေ့များတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ရာ ဒေသအသီးသီးရှိ ကရင်အမျိုးသမီး အဖွဲ့အစည်းများ အပါအဝင် ကရင်အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း (၃၄)ဖွဲ့မှ အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ်များ၊ အမျိုးသမီး ရွာသူကြီးများနှင့် တသီးပုဂ္ဂလ အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ်များ စုစုပေါင်း (၂၂၅)ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

“ကရင်လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း ကောင်းမွန်လာစေရေးအတွက် လူထုအခြေပြု ကရင်အမျိုးသမီးများ၏ လုပ်ဆောင်မှုများ ပိုမို အားကောင်းလာစေရန် တည်ဆောက်သွားမည်”ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကျင်းပသော ဤနီးနှောဖလှယ်ပွဲ၌ တတိယအကြိမ် ကရင်အမျိုးသမီးနီးနှောဖလှယ်ပွဲ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ရလဒ်များကို ပြန်လည်သုံးသပ်ဆန်းစစ်ခဲ့ကြပါ သည်။

နှစ်ရက်တာ ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ကရင်အမျိုးသမီးများနီးနှောဖလှယ်ပွဲ၌ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် အမျိုးသမီးများ၏ ပါဝင်မှု၊ လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးအခြေအနေကို သုံးသပ်ခြင်း၊ မြေယာပြဿနာ အခြေအနေများ ဆွေးနွေး ဖလှယ်ခြင်း၊ သံလွင်ငြိမ်းချမ်းရေးဥယျာဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ တင်ပြဆွေးနွေးခြင်းတို့အပြင် ကေအဲန်ယူ၏ အမျိုးသမီး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးမေးမြန်း ဖလှယ်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် လူထုအခြေပြု ကရင်အမျိုးသမီးများကွန်ရက် အဖွဲ့ဝင်များ ထပ်မံတိုးချဲ့ရေးအတွက် နီးနှောဖလှယ်ပွဲ တက်ရောက်လာကြသည့် ကရင်အမျိုးသမီး ကိုယ်စားလှယ်များအချင်းချင်း သဘောထားရယူခြင်းနှင့် အတည်ပြု ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး ကွန်ရက်၏ ရှေ့ဆက်လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်စေရန် ဦးဆောင် မည့် တာဝန်ခံနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီကိုလည်း ရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။

၎င်းအပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အခြေအနေများကို သုံးသပ်တင်ပြခြင်း၊ လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေ၊ အစိုးရ၏တာဝန်ယူမှု/တာဝန်ခံမှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် နိုင်ငံတကာ၏ စုံစမ်းစစ်ဆေး ရေး အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ကြသည်။

ယခု စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ကရင်အမျိုးသမီးများ နီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် တက်ရောက်လာကြသည့် ကရင်အမျိုးသမီး ကိုယ်စားလှယ်များက လူထုအခြေပြု ကရင်အမျိုးသမီးများ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရ၊ ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးနှင့် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းတို့အား အောက်ပါအတိုင်း တိုက်တွန်း တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။

1. ၂၀၁၈မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းပြီး ဒေသအသီးသီးရှိ မြေယာ ပြဿနာများကို ထိခိုက်နစ်နာမှု မရှိဘဲ တရားမျှတမှုရှိစွာ ဝိုင်းဝန်းဖြေရှင်းပေးကြရန်။
2. အမျိုးသမီးများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဌာန်းချက်များကို ကျယ်ပြန့်စွာ ဆောင်ရွက် သွားရန်။
3. ဒုက္ခသည်အရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် အကူအညီများ ဆက်လက်ပံ့ပိုး ပေးရန်။
4. ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဖျက်သိမ်းပြီး စစ်မှန်သော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအသစ်ကိုရေးဆွဲရန်။
5. စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေး မတည်ဆောက်နိုင်မှီ တိုင်းရင်းသားနယ်မြေဒေသအတွင်းရှိ အကြီးစား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှု စီမံကိန်းများကို ချက်ချင်း ရပ်တန့်ရန်။
6. ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်၏တစ်ဆင့်ကို ကျော်လွှားနိုင်ရေး နည်းလမ်းသစ်ရှာဖွေသွားရန်။
7. ၂၀၂၀ ၌ အစိုးရ၏ ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ကေအဲန်ယူ၏ရွေးကောက်ပွဲများတွင် အမျိုးသမီးပါဝင်မှုအားကောင်း ရန်နှင့် လွတ်လပ်မျှတပြီး ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ကျင်းပရန်။

ဆက်သွယ်ရန်

နန်းအေးအေးသွယ် - +၉၅ (၀)၉၇၉၂၅၀၂၄၀၀
နေတ်တာမလာစော - +၆၆ (၀)၈၁၀၂၆၆၇၃၈